

RESOLUTION II

THE CONFERENCE OF MEMBERS OF THE PERMANENT COURT OF ARBITRATION,
MEETING at the Peace Palace, The Hague, on 10 and 11 September 1993;

RECALLING the First International Peace Conference that convened at The Hague on 18 May 1899 and adopted the Convention for Pacific Settlement of International Disputes; and the second such Conference that convened on 15 June 1907 *inter alia* to revise the Convention of 1899 and adopted the Convention for the Pacific Settlement of International Disputes of 1907;

NOTING that only a minority of the States which make up the world community today were in a position to present their views at either International Peace Conference;

NOTING the 1989 proposal of the Non-Aligned Countries to convene, at the end of the United Nations Decade of International Law in 1999, a Third International Peace Conference at The Hague that would adopt appropriate international instruments for the enhancement of international law and the strengthening of methods for the peaceful settlement of international disputes;

CONVINCED that the value of such conference, if held, and the effectiveness of international instruments adopted by it would be greatly enhanced by participation of the largest possible number of States:

1. STRESSES the need for adequate preparation of the proposed Third International Peace Conference at the end of the United Nations Decade of International Law in 1999 and, in that connection, the need for work to be carried out at the regional level, where appropriate, under the auspices of existing regional organizations, as well as at the national level, with the active participation of the Members of the Permanent Court of Arbitration.

2. INVITES the Administrative Council to authorize the Secretary-General, in preparation of the Centenary of the First International Peace Conference, to appoint a broadly-based Steering Committee, not limited to members of the Permanent Court of Arbitration, to analyse the historical development and practical application of methods of dispute settlement, to make recommendations whether to revise the Conventions and whether to improve the dispute settlement procedures under the aegis of the Permanent Court of Arbitration, to prepare a report on the results for circulation as widely as is practicable, and in that connection to carry out studies and organize seminars with the participation of experts from States of different geographical areas, of different levels of economic development and with different legal systems.

Resolution II

3. INVITES regional and other relevant organizations to transmit to the Secretary-General for circulation to States Parties to the Conventions any published reports of preparatory work referred to in the preceding paragraph.

The Hague, 11 September 1993

RESOLUTION II

LES MEMBRES DE LA COUR PERMANENTE D'ARBITRAGE REUNIS EN CONFERENCE au Palais de la Paix, à La Haye, les 10 et 11 septembre 1993,

RAPPELANT la Première Conférence Internationale de la Paix, réunie à La Haye le 18 mai 1899 qui a adopté la Convention pour le Règlement Pacifique des Différends Internationaux; ainsi que la seconde Conférence réunie le 15 juin 1907 afin, notamment, de réviser la Convention de 1899 et qui a adopté la Convention pour le Règlement Pacifique des Différends Internationaux de 1907;

CONSTATANT que, parmi les Etats qui aujourd'hui forment la communauté internationale, seule une minorité a eu la possibilité de s'exprimer lors de ces Conférences Internationales de la Paix;

CONSIDERANT la proposition émise en 1989 par les Pays Non-Alignés de réunir à La Haye en 1999, au terme de la Décennie des Nations Unies pour le Droit International, une Troisième Conférence Internationale de la Paix, laquelle adopterait des instruments internationaux appropriés pour promouvoir le droit international et renforcer les méthodes de règlement pacifique des différends internationaux;

CONVAINCUS que la valeur d'une telle conférence, si elle était effectivement réunie, et l'efficacité des instruments internationaux adoptés par elle, seraient accrues si le plus grand nombre possible d'Etats y participait:

1. SOULIGNENT la nécessité de préparer de manière adéquate la Troisième Conférence Internationale de la Paix dont la réunion est proposée à la fin de la Décennie des Nations Unies pour le Droit International en 1999 et, dans ce contexte, l'importance du travail à accomplir tant au niveau régional, le cas échéant sous les auspices des organisations régionales existantes, qu'au niveau national, avec la participation active des Membres de la Cour Permanente d'Arbitrage;

2. INVITENT le Conseil administratif à autoriser le Secrétaire général, en préparation du Centenaire de la Première Conférence de la Paix de La Haye, à mettre en place, sur une base large, un Comité d'Organisation, non limité aux membres de la Cour Permanente d'Arbitrage, ayant pour tâche d'analyser le développement historique et l'application pratique des méthodes de règlement des différends, de faire des recommandations sur la question de savoir si les Conventions doivent être révisées et si les procédures de règlement des différends sous l'égide de la Cour Permanente d'Arbitrage doivent être améliorées, de préparer un rapport sur les résultats obtenus, de le distribuer à l'échelle la plus grande possible, et, pour mener à bien cette tâche, d'entreprendre des recherches et d'organiser des séminaires avec la participation d'experts originaires d'Etats situés dans des régions géographiques différentes, ayant

atteint différents stades de développement économique et représentant des systèmes juridiques différents.

3. INVITENT les organisations, régionales et autres, à transmettre au Secrétaire général, pour circulation aux États Parties aux Conventions, tout rapport ayant fait l'objet d'une publication et relatif aux travaux préparatoires mentionnés au paragraphe précédent.

La Haye, le 11 septembre 1993